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Besøget

■ Rutinebesøg på Medicinsk afdeling

■ Seneste besøg var i 2015

■ KBU-læger, I-læger og uddannelseslæger i endokrinologi, lever/marve/tarm, 
hjertesygdomme, lungemedicin, rheumatologi og AP (36 uddannelseslæger)

■ Selvevalueringen forud var udført ved plenum diskussion samt anonymt 
elektronisk og 50 læger fra alle vagtlag deltog heri



Inspektorernes evaluering

■ Rapportens konklusion: ”Inspektorerne beskriver et veltilrettelagt besøg og roser 
afdelingen som: ”…en særdeles velfungerende uddannelsesafdeling med 
en flad hierarkisk struktur og en kultur der er gennemsyret af høj faglighed 
og et virkelig godt og trygt uddannelsesmiljø…” Ud over dette roses 
afdelingen for stor fleksibilitet i arbejdstilrettelæggelsen, en tilgængelig og synlig 
supervision og stor fokus på uddannelseslægernes trivsel.”

■ I rapporten står yderligere: ”Inspektorerne giver flere eksempler på særlige 
initiativer der er med til at styrke afdelingens gode uddannelseskultur og som 
med fordel kunne inspirere andre afdelinger til lignende tiltag.”



Inspektorernes evaluering

■ Inspektorerne opfordrer dog også afdelingen til ikke at hvile på laurbærrene men 
fortsat arbejde for at bibeholde dedikationen og sikre blandt andet overdragelse 
så succesen ikke hviler på få personer, dette italesættes i nedenstående 
indsatsområder. 

■ Ifølge inspektorernes vurdering har afdelingen samlet skabt et unikt 
læringsmiljø, som vedvarende er af høj uddannelsesmæssig kvalitet. 
Inspektorerne vurderer at Diagnostisk Center har opnået den helt rigtige 
balance mellem trivsel, drift, effektivitet og uddannelse



Samlet evaluering



Indsatsområder

■ Vedligeholde uddannelsesmiljøet og -kulturen ved fortsat at prioritere 
uddannelse og tid til denne opgave.

■ Vidensdeling/forskning af uddannelsestiltag. 

■ Tilknytning til specialerne under uddannelsen. 

■ Fastholde og udvikle jobbørsen. 



Sundhedsstyrelsen konklusion

■ ”Samlet set vil Sundhedsstyrelsen gerne rose Silkeborg medicinsk afdeling for 
den kæmpe indsats de gør for yngre lægers uddannelse. Fortsæt endelig det 
gode arbejde.” 

■ Der planlægges med, at næste inspektorbesøg finder sted som et rutinebesøg i 
foråret 2027 eller snarest muligt derefter….


